
Om kort tid skal vi i Viborg Byråd beslutte under hvilken form, vi skal tilbyde ”den varme mad” til de 
borgere, der i Viborg Kommune er visiteret til at få maden leveret fra kommunen. 
 
Der er tre ting, det er vigtigt at være opmærksom er: 
 

 at borgerne bliver tilbudt mad med et højt vitaminindhold 
 at borgerne har frihed til at spise maden på det tidspunkt, der passer dem 
 at det er nemt at klargøre 

 
Smag og behag er som bekendt forskelligt, og der vil ikke kunne findes en entydig vurdering af, hvad 
der er bedst. Nogle foretrækker grøntsager, der er kogt rigtig godt igennem - andre ønsker at de er 
sprøde. Nogle ønsker tyk sovs, andre det modsatte osv. 
 
Der er grund til at rose socialudvalget for den måde, de har grebet sagen an på med inddragelse af 
ældrerådet til prøvesmagning i stedet for ”kun” at sende udvalgets beslutning til høring. 
 
Skulle der være borgere, der fremover hellere vil have maden serveret fra private firmaer, så er det for 
os i Venstre fint med den form for frihed for det enkelte menneske til selv at bestemme.  
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